

5. Report of the Preparatory Commission, Chapter VII—Privileges, Immunities and Facilities of the United Nations.

Sixteenth plenary meeting, 19 January 1946.

FIRST MEETING

[A/C.6/3]

Held on Friday, 11 January 1946 at 3.30 p.m.

*Temporary Chairman: Mr. Gladwyn JEBB
(Executive Secretary).*

1. Election of Chairman

BADAWI Pasha (Egypt) proposed Mr. Roberto JIMÉNEZ (Panama). The proposal was seconded by the representative of LEBANON, and supported by the representatives of the UNITED STATES OF AMERICA, BOLIVIA, EL SALVADOR, YUGOSLAVIA, CHILE, BRAZIL, AUSTRALIA, DOMINICAN REPUBLIC, SYRIA, MEXICO, BELGIUM, PERU and ECUADOR.

Mr. JIMÉNEZ was elected unanimously, and took his place in the Chair.

The meeting rose at 4 p.m.

SECOND MEETING

[A/C.6/5]

*Held on Tuesday, 15 January 1946
at 10.30 a.m.*

Chairman: Mr. Roberto JIMÉNEZ (Panama).

2. Election of Vice-Chairman

On the proposal of the representative of NORWAY, seconded by the representative of BRAZIL and supported by the representative of CUBA, M. Per FEDERSPIEL (Denmark) *was unanimously elected Vice-Chairman.*

3. Election of Rapporteur

On the proposal of the delegate for the UNITED KINGDOM, seconded by the representative of the UNITED STATES OF AMERICA, and supported by the representative of the UNION OF SOVIET SOCIALIST REPUBLICS, Mr. John READ (Canada) *was unanimously elected Rapporteur.*

4. Provisional Rules of Procedure of the General Assembly

Mr. PÉREZ CISNEROS (Cuba) outlined the amendments proposed by his delegation to the provisional rules of procedure regarding the composition of the General Committee (document A/BUR/1)¹, and pointed out that the Sixth Committee had been given eight days in which to report on these amendments.

Mr. PARRA VELASCO (Ecuador) also read to the Committee the proposed amendment of the delegation of Ecuador to supplementary rule T

¹ See document A/C.6/8 (annex 1, page 33).

5. Rapport de la Commission préparatoire, chapitre VII—Privilèges, immunités et facilités à accorder à l'Organisation des Nations Unies.

Seizième séance plénière, 19 janvier 1946.

PREMIERE SEANCE

[A/C.6/3]

Tenue le vendredi 11 janvier 1946 à 15 h. 30.

*Président temporaire: M. Gladwyn JEBB
(Secrétaire exécutif).*

1. Election du Président

BADAWI Pacha (Egypte) propose M. Roberto JIMÉNEZ (Panama). Cette proposition est appuyée par le représentant du LIBAN ainsi que par les représentants des ETATS-UNIS D'AMÉRIQUE, de la BOLIVIE, du SALVADOR, de la YOU-GOSLAVIE, du CHILI, du BRÉSIL, de l'AUSTRALIE, de la RÉPUBLIQUE DOMINICAINE, de la SYRIE, du MEXIQUE, de la BELGIQUE, du PÉROU et de l'ÉQUATEUR.

M. JIMÉNEZ est élu à l'unanimité et prend place au fauteuil présidentiel.

La séance est levée à 16 heures.

DEUXIEME SEANCE

[A/C.6/5]

Tenue le mardi 15 janvier 1946 à 10 h. 30.

Président: M. Roberto JIMÉNEZ (Panama).

2. Election du Vice-Président

Sur la proposition du représentant de la NORVÈGE, soutenue par le représentant du BRÉSIL et appuyée par le représentant de CUBA, M. Per FEDERSPIEL (Danemark) *est élu Vice-Président à l'unanimité.*

3. Election du Rapporteur

Sur la proposition du représentant du ROYAUME-UNI, appuyée par les représentants des ETATS-UNIS D'AMÉRIQUE et soutenue par le représentant de l'UNION DES RÉPUBLIQUES SOCIALISTES SOVIÉTIQUES, M. John READ (Canada) *est élu Rapporteur à l'unanimité.*

4. Règlement intérieur provisoire de l'Assemblée générale

M. PÉREZ CISNEROS (Cuba) expose dans leurs grandes lignes les amendements proposés par sa délégation au règlement intérieur provisoire en ce qui concerne la composition du Bureau (document A/BUR/1)¹; il signale que la Sixième Commission ne dispose que de huit jours pour déposer son rapport sur ces amendements.

M. PARRA VELASCO (Equateur) donne lecture de l'amendement proposé par la délégation de l'Equateur à l'article additionnel T (page 21

¹ Voir document A/C.6/8 (annexe 1, page 33).

(page 21 of the Report of the Preparatory Commission), regarding the inclusion of the words "the equitable adjustment of prices in the international market," which he considered a matter of great importance in the future of the international economic system (document A/C.6/6, annex 2, page 34).

A discussion arose on the question whether these amendments should be dealt with by the Committee.

The CHAIRMAN read the following memorandum he had received from the President of the General Assembly:

"In a consideration of the provisional rules of procedure, the Sixth Committee should confine itself to the most urgent suggestions for their modification. The formulation of rules should be limited to questions pertaining to the composition of the General Committee, the procedure for making nominations and the inclusion of additional items in supplementary rule T.

"All recommendations on these rules should be referred to the General Assembly at an early date and the study of changes in other provisional rules of procedure should not be done hastily. The problems arising from the application of the rules should be carefully reviewed and a final report to the plenary meeting of the General Assembly on the provisional rules of procedure should be deferred until the second part of the first session of the General Assembly."

The Chairman then proposed that the amendments of the Cuban and Ecuadorian delegations, together with the question of the procedure for making nominations, should be referred to a sub-committee which would form the permanent Sub-Committee on rules of procedure.

The representative of CUBA requested that the Sub-Committee should be chosen on as "balanced" a basis as possible since, in the Preparatory Commission, he had considered the composition of the Sub-Committee on this same question to be unsatisfactory.

In reply, it was pointed out that the Sub-Committee would be the servant of the full Committee, that unanimity of decision in a sub-committee was not necessary, and that it was impracticable to choose a sub-committee on a "balanced" basis of half for and half against a proposal, particularly since the same sub-committee would have to consider a number of different proposals.

Decision: *The Committee agreed unanimously to the formation of a Sub-Committee on rules of procedure consisting of the representatives of Australia, Cuba, China, Ecuador, France, Lebanon, Mexico, Norway, Ukrainian SSR, United Kingdom and Yugoslavia.*

The Committee also agreed that the Sub-Committee should report to the full Committee in two days.

The meeting rose at 12.30 p.m.

du Rapport de la Commission préparatoire) et tendant à ajouter les mots "de l'équitable ajustement des prix dans le marché international". Il considère que c'est là une question très importante pour l'avenir de l'économie internationale (document (A/C.6/6, annexe 2, page 34).

La discussion s'engage sur la question de savoir si ces amendements doivent être examinés par la Commission.

Le PRÉSIDENT donne alors lecture d'un mémorandum envoyé par le Président de l'Assemblée générale et dont le texte est le suivant:

"Lors de l'examen du règlement intérieur provisoire, la Sixième Commission devrait limiter ses propositions de modifications aux questions les plus urgentes; elle devra également se limiter dans l'élaboration du règlement aux questions relatives à la composition du Bureau, à la procédure pour la présentation des candidatures et à l'inclusion de rubriques supplémentaires dans l'article additionnel T.

"Toutes les recommandations relatives à ces articles devront être renvoyées au plus tôt à l'Assemblée générale. Il conviendra au contraire d'examiner à loisir les modifications à apporter aux autres articles du règlement intérieur provisoire. Les problèmes soulevés par l'application de ces articles devront être examinés avec soin. Le dépôt à la séance plénière de l'Assemblée générale du rapport définitif sur le règlement intérieur provisoire devra être ajourné jusqu'à la seconde partie de la première session de l'Assemblée générale."

Le Président propose alors que les amendements déposés par les délégations de Cuba et de l'Equateur, ainsi que la question de la procédure pour la présentation des candidatures, soient renvoyés à un sous-comité qui deviendrait le Sous-Comité permanent du règlement intérieur.

Le représentant de CUBA demande que la composition de ce Sous-Comité soit aussi "équilibrée" que possible car la composition du sous-comité chargé de cette même tâche à la Commission préparatoire s'est révélée, à son avis, peu satisfaisante.

On souligne en réponse que le Sous-Comité ne fera que suivre les instructions de la Commission, que ses décisions n'exigent pas l'unanimité, et qu'il serait presque impossible de désigner un sous-comité dûment "équilibré" et comprenant en nombre égal des partisans et des adversaires de chaque proposition, surtout lorsqu'il s'agit d'un sous-comité appelé à examiner de nombreuses questions différentes.

Décision: *Le Comité décide à l'unanimité d'y instituer un Sous-Comité du règlement intérieur composé des représentants des pays suivants: Australie, Cuba, Chine, Equateur, France, Liban, Mexique, Norvège, RSS d'Ukraine, Royaume-Uni et Yougoslavie.*

Il est également décidé que le Sous-Comité devra déposer son rapport dans les quarante-huit heures.

La séance est levée à 12 h. 30.